

Единодушие в семье и церкви

Рим. 15:5-6; Флп. 2:2

В Библии единодушие связано с общим сердцем, общей верой, общими ценностями, общим направлением и общей целью перед Богом. Это духовное состояние, когда Христос, Его Слово и Его дело становятся для нас важнее личных обид, амбиций и споров. Там, где люди живут каждый сам по себе, семья слабеет, церковь теряет силу, а служение становится тяжёлым. Но когда верующие учатся быть «одной душой» во Христе, Бог прославляется, молитва становится живой и отношения укрепляются.

1. Что такое настоящее единодушие?

Вопросы:

1. Как вы понимаете слово «единодушие»? Почему недостаточно просто сказать: «мы не ссоримся»? (Деян. 1:14; Деян. 2:46)
2. Можно ли быть рядом, вместе служить, вместе ходить в церковь, но при этом не быть единодушными? В чём это может проявляться? (1Кор. 1:10; Флп. 1:27)
3. Почему настоящее единодушие начинается не с одинакового характера, вкусов или мнений, а с единства во Христе? (Иоан. 17:21-23; 1Кор. 12:13)
4. Как единодушие должно проявляться в семье: между мужем и женой, родителями и детьми? Что происходит с домом, где каждый тянет в свою сторону? (Ам. 3:3)

2. Почему единодушие так важно для церкви и семьи?

Вопросы:

1. Почему Христос молился о единстве Своих учеников? Что видит мир, когда христиане действительно едины? (Иоан. 17:21-23; Иоан. 13:35)
2. Как единодушие влияет на молитву церкви? Почему трудно молиться вместе, когда сердца разделены? (Деян. 4:24,31; Мф. 18:19-20)
3. Как раздоры, зависть и соперничество ослабляют духовную жизнь церкви? (1Кор. 3:3; Гал. 5:19-21)
4. Почему дети особенно остро чувствуют отсутствие единства в семье? Как это влияет на их отношение к вере, родителям и церкви? (Мрк. 10:14; Кол. 3:21)

3. Что разрушает единодушие и как его хранить?

Вопросы:

1. Как равнодушие разрушает единство? Почему человек, которому «всё равно», не может по-настоящему любить, сострадать и служить? (Откр. 3:15-16)
2. Как честолюбие, тщеславие и желание быть правым мешают единодушию? (Флп. 2:3-4)
3. Как наш язык может разрушить доверие в семье и церкви? Какие слова чаще всего разжигают раздор? (Прит. 26:20; Иак. 3:5-6)
4. Почему единодушие не приходит само собой? Что значит «стараться сохранять единство духа»? (Еф. 4:1-3)
5. Что лично мне нужно изменить, чтобы быть не источником напряжения, а человеком мира, любви и назидания? (Рим. 12:18; Кол. 3:12-15)

Being of One Mind in the Family and the Church

Rom. 15:5-6; Phil. 2:2

In the Bible, being of one mind is connected with a shared heart, a shared faith, shared values, a shared direction, and a shared purpose before God. It is a spiritual condition in which Christ, His Word, and His work become more important to us than personal hurts, ambitions, and arguments. Where people live each for themselves, the family becomes weak, the church loses strength, and ministry becomes heavy. But when believers learn to be “one soul” in Christ, God is glorified, prayer becomes alive, and relationships are strengthened.

1. What is true unity of mind?

Questions:

1. How do you understand the phrase “being of one mind”? Why is it not enough simply to say, “We do not argue”? (Acts 1:14; Acts 2:46)
2. Is it possible to be near each other, serve together, attend church together, and yet not be of one mind? How can this show itself? (1 Cor. 1:10; Phil. 1:27)
3. Why does true unity of mind begin not with having the same personality, tastes, or opinions, but with unity in Christ? (John 17:21-23; 1 Cor. 12:13)
4. How should unity of mind be seen in the family: between husband and wife, parents and children? What happens to a home where everyone pulls in a different direction? (Ams 3:3)

2. Why is unity of mind so important for the church and the family?

Questions:

1. Why did Christ pray for the unity of His disciples? What does the world see when Christians are truly united? (John 17:21-23; John 13:35)
2. How does unity of mind affect the prayer of the church? Why is it difficult to pray together when hearts are divided? (Acts 4:24, 31; Matt. 18:19-20)
3. How do quarrels, envy, and rivalry weaken the spiritual life of the church? (1 Cor. 3:3; Gal. 5:19-21)
4. Why do children feel the lack of unity in the family especially deeply? How does this affect their attitude toward faith, parents, and the church? (Mark 10:14; Col. 3:21)

3. What destroys unity of mind, and how can we preserve it?

Questions:

1. How does indifference destroy unity? Why is a person who says, “I don’t care,” unable to truly love, have compassion, and serve? (Rev. 3:15-16)
2. How do selfish ambition, pride, and the desire to be right hinder unity of mind? (Phil. 2:3-4)
3. How can our tongue destroy trust in the family and in the church? What kinds of words most often stir up conflict? (Prov. 26:20; Jas. 3:5-6)
4. Why does unity of mind not come by itself? What does it mean to be “endeavoring to keep the unity of the Spirit”? (Eph. 4:1-3)
5. What do I personally need to change so that I am not a source of tension, but a person of peace, love, and edification? (Rom. 12:18; Col. 3:12-15)